
سخنگوی شــورای نگهبان از بازگشت طرح »نحوه 
انتصاب اشخاص در مشاغل حساس« به مجلس، برای 

رفع ایرادات و ابهامات خبر داد.
به گزارش ایســنا، هادی طحــان نظیف در صفحه 
شخصی خود در توییتر نوشــت: طرح »نحوه انتصاب 
اشخاص در مشاغل حساس« در شورای نگهبان مورد 

بررسی قرار گرفت و با توجه به وجود برخی ابهامات و 
ایرادات نســبت به آن، جهت اصلاح به مجلس محترم 
برگردانده شد. بنا بر این گزارش،  طرح »نحوه انتصاب 
اشخاص در مشاغل حساس« یک بار در تاریخ ۱۶ آبان 
توســط نمایندگان مجلس شورای اسلامی اصلاح شده 

بود.

روســای قوای مجریه، مقننــه و قضائیه بر اقدامات 
اجرایی برای حل مشکلات اقتصادی تاکید کردند.

به گزارش ایســنا، در نشست هفتگی سران سه قوه 
که عصــر امروز به میزبانی قالیبــاف در محل مجلس 
شورای اسلامی برگزار شد مهم ترین مسائل و موضوعات 

ملی مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

رئیسی رئیس جمهور، محســنی اژه ای رئیس قوه 
قضائیه و قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در 
نشســت امروز درباره سیاست های ســه قوه برای حل 
و فصل مشــکلات اقتصادی و بهبود معیشــت مردم و 
راه های پشــتیبانی و همراهی در این زمینه تبادل نظر 

کردند. 
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گروه سیاســی- زهرا تاجیک: ده ماه 
از اعلام وصول لایحــه »رتبه بندی معلمان« 
می گــذرد و در حالی کــه دولت و مجلس در 
ظاهر ســعی دارند که ایــن لایحه را تصویب 
کنند امــا لایه زیریــن بعضی اخبار نشــان 
می دهــد که گویــی اراده ای بــرای تصویب 
ایــن لایحه وجــود ندارد و بــرای همین هم 
 نمی توان چندان به تصویب و اجرای آن امید

 داشت!
البته رتبه بندی معلمان سابقه ای طولانی 
تر از این دارد. این خواســته ای اســت سالها 
است از سوی معلمان پیگیری می شود و دولت 
هــا و مجلس های مختلف وعده هایی در این 
خصوص داده اند ولی متاسفانه در عمل اتفاق 
خاصی نیفتاده و همچنان عموم معلمان نسبت 
بــه نادیده گرفتن شایســتگی های حرفه ای، 
منزلت و مرجعیــت علمی و اجتماعی معلمان 
و دریافتی حقوق و مزایای خویش نســبت به 
سایر مشاغل دولتی اعتراض دارند و بارها این 
اعتراض خویش را به صورت مدنی بیان داشته 

اند. 
با اینکــه خرداد ماه گذشــته کلیات رتبه 
بندی معلمان در صحــن مجلس به تصویب 
رسید، اما این طرح مورد انتقاد بعضی فعالان 
این صنف قرار گرفت. آنها معتقد بودند لایحه 
رتبه بندی معلمان تصویب شده ایراداتی دارد 
که باید رفع شود. بعضی رسانه ها هم نوشتند 
که معلوم نیســت در نهایت آنچه در مجلس 
تصویب می شود تا چه اندازه اهداف سند تحول 
بنیادین را برای »ارتقــای منزلت اجتماعی و 
جایگاه حرفــه ای معلمان« محقق کند. با این 
همه حتی آنچه قرار است در نهایت در مجلس 

رای بیاورد نیز با اما و اگرهایی روبرو است. 

بررسی نشدن جزئیات این لایحه در صحن 
علنی طی تابستان، موجب شد که در مهرماه 
۱۹۰ نماینــده برای در اولویــت قرار گرفتن 
لایحه رتبه بندی معلمان درخواست بدهند و 
همین امر باعث شــد که با بازگشایی مجلس 
در نهم آبان ماه این موضوع مدنظر قرار گیرد و 
جلسه غیرعلنی مجلس با حضور نماینده دولت 
به موضوع  »تخصیص ۲۵ هزار میلیارد تومان 
برای اجرای رتبه بندی معلمان« اختصاص یابد. 
طبق گفته علیرضا منادی رئیس کمیســیون 
آموزش و تحقیقات مجلس در صورت تصویب 
این لایحه طبق نظــر مجلس، فرهنگیان 7۰ 

درصد افزایش حقوق را خواهند داشت.

واقعیت این است که اجرای مصوبه مجلس 
نیاز به ۲۵ هزار میلیارد تومان بودجه دارد که 
همین کار را ســخت می کند! در همان زمان 
و  آموزش  وزارت  علیرضا کاظمی سرپرســت 
پرورش، بزرگتریــن چالش اجرای رتبه بندی 
را، منابــع مالــی ناکافــی در بودجه ۱4۰۰ 
می داند و معتقد است باید منتظر ماند و دید 
که مجلس، چگونه این تعارض را حل خواهد 
کرد؟ رئیس ســازمان برنامه و بودجه نیز در 
آن تاریخ از مجلس درخواســت کرد که نظام 
رتبه بندی فرهنگیان طبق لایحه دولت اعمال 
شود چون در لایحه منابع به اندازه پیش بینی 
شده اســت و اگر بیش از این در نظر گرفته 

شود به خلق پول، استقراض و هزینه سنگین 
به قشرهای دیگر منجر خواهد شد.

بهر حال بــا برگزاری نشســت غیرعلنی 
عــده ای از موافقــت دولــت و مجلــس با 
تخصیــص ۲۵ هــزار میلیارد تومــان برای 
اجــرای رتبه بنــدی معلمان خبــر دادند اما 
یکــی از نمایندگان تصریــح کرد که مجلس 
مصوبه ای مبنی بر اختصاص ۲۵ هزار میلیارد 
 تومان برای اجرایــی کردن لایحه رتبه بندی 

نداشته است!
ایــن موضوع مهــم از آن زمــان تاکنون 
مسکوت مانده است اما حالا خبرهایی منتشر 
می شود که نشــان می دهد مشکل حل نشده 

و روش هــای دیگری بــرای حل آن در پیش 
گرفته شده است. جمعه گذشته در حالی که 
بعضی نمایندگان مجلس از بررسی دوباره این 
لایحه در صحن علنــی مجلس طی دو هفته 
آتی خبر داده بوند خبرگزاری دولتی ایســنا 
به نقــل از نیکزاد معاون اول مجلس نوشــت 
که »دولت در تلاش است تا لایحه رتبه بندی 
معلمان را بازپس گرفته و اصلاحاتی را در آن 

انجام دهد.«
به نوشــته این خبرگــزاری » علی نیکزاد 
۵ آذر در دیــدار مردمی در اردبیل اظهار کرد: 
مجلس با بازگشت این لایحه به دولت مخالفت 
کرده و در تلاش اســت تا بــا همکاری دولت 
سیزدهم برای اجرای این لایحه در نیمه دوم 
ســال ۲۵ هزار میلیارد تومان منابع اختصاص 
پیدا کند.« این خبر اما چند ساعت بعد توسط 
نیکزاد تکذیب شد و وی باز هم به ایسنا گفت: 
»خبــری که از قول بنده مبنی بر پس گرفتن 
لایحه رتبه بندی توســط دولت، منتشر شده، 
صحت ندارد. دولت و مجلــس بایکدیگر این 
موضوع را پیــش می برند و اکثریت مجلس با 

این لایحه موافق هستند.«
نیکزاد تاکیدکرد: رتبــه بندی معلمان در 
دســتورکار اولویت دار مجلس است و بزودی 

تصویب می شود.
این اعلام و تکذیب بلافاصله می تواند نشانه 
ای از اختلاف نظر دولت و مجلس بر سر لایحه 
ای باشــد که با تغییــرات مجلس حداقل ۲۵ 
هزار میلیارد تومان بــار مالی اضافه بر دوش 
دولت می اندازد و به نظر می آید همین موضوع 
اســت که نمی گذارد این لایحه تصویب شود 
و همچنــان در پیــچ و خــم اتاقهای مجلس 

سرگردان است!

پس گرفتن لایحه دولت درباره رتبه بندی معلمان تکذیب شد

»رتبه بندی معلمان« در کش و قوس مجلس و دولت

رئیس جمهــور با قدردانــی صمیمانــه از همراهی و 
همکاری مردم با دولت در رعایت شیوه نامه های بهداشتی، 
بر ضرورت تامین داروهای مــورد نیاز مردم تاکید کرد و 

گفت: تامین دارو از اولویت های اصلی دولت است.
به گزارش ایســنا، ســید ابراهیم رئیسی روز شنبه در 
جلسه ســتاد ملی مقابله با کرونا ضمن قدردانی از تلاش 
و فداکاری کادر بهداشت و درمان و همه دست اندرکاران 
مقابلــه با کرونــا و نیز همــت و همراهی مــردم در امر 
واکسیناســیون، خاطرنشان کرد: خارج شدن همه شهرها 
از وضعیــت قرمز کرونایی در این مقطع، از آثار تزریق ۸4 

درصدی دوز اول و حدود 7۰ درصدی دوز دوم واکســن 
کرونا اســت و این کار باید تا رسیدن به شرایط مطلوب و 

اطمینان بخش ادامه یابد.
رئیسی همچنین بر تزریق دوز سوم واکسن برای کادر 
درمان و افراد مســن و دارای بیماری زمینه ای تاکید کرد 
و از شــهرداری ها و مسئولین شــهری خواست نسبت به 

رعایت اصول بهداشتی در ناوگان حمل و نقل بین شهری 
بویژه مترو و اتوبوس حساس باشند.

رئیســی با تاکید بــر رعایت اصول و شــیوه نامه های 
بهداشــتی، گفــت: بر اســاس توصیــه دانشــمندان و 
متخصصین؛ مراعات دســتورالعمل های بهداشتی و پرهیز 
از دورهمی ها و عادی انگاری همچنان ضروری اســت، لذا 

نباید از آن غفلت شود.
رئیس جمهور با ابراز خرســندی از فراهم شدن زمینه 
بازگشــایی حضــوری مــدارس، تصریح کرد: بر اســاس 
گزارش های رسیده تعدادی از مدارس از تجهیزات و تهویه 
مناســب برخوردار نیســتند که باید به سرعت پیگیری و 

برطرف شود.
رئیســی با تاکید بر جدیت و دقت در کنترل مرزهای 
زمینی، هوایی و دریایی، گفت: کنترل تردد از مرزها بویژه 
مرزهای شرقی کشور ضروری است و باید در کنار قرنطینه 

با دقت و حساسیت انجام شود.

رئیس دادگاه کیفری یک اســتان تهــران در رابطه با 
پرونده بیژن قاســم زاده گفت: همانطور که قبلا هم اعلام 
شده دیوان عالی کشور به علت نقص، پرونده را به دادگاه 
کیفری یک اســتان تهران اعاده کرده اســت. دادگاه نیز 
جهت رفع نواقص پرونده آن را به دادســرا ارســال کرده 

است.
به گزارش قوه قضاییــه، قاضی جواهری رئیس دادگاه 
کیفری یک اســتان تهران در پی انتشار اخباری مبنی بر 
تبرئه بیژن قاسم زاده، یکی از متهمان پرونده اکبر طبری 
ضمن تکذیب این موضوع اعلام کرد: پرونده پس از نقض 
به دادگاه کیفری یک استان تهران اعاده شد. شعبه پنجم 

دادگاه کیفری یک اســتان تهران هــم جهت رفع نواقص 
مد نظر دیوان عالی کشــور پرونده را به دادســرای تهران 

ارسال کرده است.
رئیس دادگاه کیفری یک استان تهران خاطرنشان کرد: 
دادســرا پس از رفع نواقص مدنظر دیوان عالی کشــور در 
اجرای مفاد مواد ۲74 و ۲7۵ قانون آیین دادرسی کیفری 
پرونده را به دادگاه کیفری یک استان تهران ارسال خواهد 

کرد و حکم جدیدی در این خصوص صادر نشده است.
بنابرایــن گــزارش، ۲۵ آبــان ماه ذبیــح الله خدائیان 
سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سئوالی در مورد پرونده 
بیژن قاســم زاده به بیان توضیحاتی پرداخته و گفته بود 
پرونــده در دیوان عالی کشــور در رابطه با ارتشــا، نقص 
تحقیقاتــی گرفته و رای نقض گردیــد و به دادگاه صادر 
کننده حکم عودت داده شــد. هم اکنون دادگاه در حال 

تجمیع تحقیقات و اســتماع اظهارات شــهود و مواجهه 
حضوری آنهاست.

ســخنگوی قوه قضاییه گفت: قسمت دیگری از حکم 
صادره، نقض بلا ارجاع شــده بود و طبیعتا بعد از تکمیل 
تحقیقــات و صدور حکم اگر چنانچه به پرونده اعتراض یا 
اعاده دادرســی صورت گیرد، مجدد به دیوان عالی کشور 

ارسال خواهد شد در غیر این صورت حکم اجرا می شود.
پیش از این، بیژن قاســم زاده سنگرودی به جرم تاثیر 
دادن نفوذ افراد و همچنین دریافت رشوه به انفصال دائم 
از خدمات دولتی و ۱۰ ســال حبس تعزیری و ضبط مال 

ناشی از ارتشا و جزای نقدی محکوم شده بود.

چهاردهمین جلسه دادگاه رسیدگی به اتهامات ۹۹ متهم 
پرونده ثبت ســفارش خودرو با موضوع قاچاق سازمان یافته 

خودرو به ریاست قاضی صلواتی برگزار شد.
به گزارش قوه قضاییه، در ابتدای جلسه دادگاه، با دستور 
قاضی، متهم حســین ســلیمانزاده ترخیص کار گمرک در 
جایــگاه قرار گرفت و اتهامات خود دایر بر معاونت در اخلال 
گسترده در نظام اقتصادی کشور از طریق فراهم آوردن قاچاق 
سازمان یافته و مشارکت در جعل سامانه ثبت سفارش خودرو 
را رد کرد و مدعی شد: من سه بار با پسورد سازمان صنعت و 
معدن وارد سامانه ثبت سفارش خودرو شدم، اما این ورودها 
صرفاً برای مشتری یابی بود و هیچگونه ثبت سفارشی انجام 

ندادم.
ادعای متهم حسین سلیمانزاده مبنی بر ورود به سامانه 
بدون ثبت ســفارش خودرو در حالی بــود که قاضی به این 
متهم متذکر شــد که شــما در ورود ۱۰۸۳ دستگاه خودرو 
برخلاف ضوابط قانونی نقش داشتید و در اظهارات قبلی خود 

بیان کردید که بر اثر تهدید سعید نوروزی )پسر دایی خود( با 
پسورد وارد سامانه ثبت سفارش خودرو شدید.

متهم حسین سلیمانزاده در واکنش به این سخنان قاضی، 
بار دیگر مدعی شــد: من هیچگونه ثبت سفارش خودرو چه 
بصورت قانونی و غیرقانونی انجام ندادم؛ ایکاش من هم خودرو 
وارد می کردم! من مصداق آش نخورده و دهن سوخته هستم!
در ادامه جلسه دادگاه، نماینده دادستان، تعارضات اظهارات 
متهم حسین سلیمانزاده در جلسه دادگاه با جلسه دادسرا را 
به وی متذکر شد و گفت: متهم حسین سلیمانزاده در جلسه 
بازپرسی، از تهدیدی سخن گفت که سعید نوروزی بر او وارد 
آورد تا با پســورد فراهم آمده به سامانه ثبت سفارش خودرو 
ورود کند و پلیس فتا نیز ورود متهم حســین سلیمانزاده به 

سامانه ثبت سفارش خودرو را تایید کرده است.
در ادامه، نماینده دادستان به سایر اظهارات متهم حسین 
سلیمانزاده در جلسه بازپرسی اشاره کرد و به او یادآور شد که 
در دادســرا اعتراف کرده که برای اینکه سعید نوروزی گمان 

نکند مشتری هایش را تصاحب کرده ایم، سعی کردیم در ادامه 
مشتری یابی برای خودروهای ثبت سفارش شده، با او بیشتر 

هماهنگ باشیم.
وکیل متهمین حســین و وحید سلیمانزاده که در ادامه 
جلسه دادگاه با دســتور قاضی در جایگاه قرار گرفت، اعلام 
کرد: داشتن پسورد و ورود به سامانه به منزله ثبت سفارش 
خودرو نیســت و حوزه کاری موکلین من اساساً در راستای 

ثبت سفارش خودرو نمی باشد.
این وکیل البته در ادامه گفت: حتی اگر بحث اتهام جعل 
در سامانه ثبت ســفارش خودرو را برای موکلین من لحاظ 
کنیم، باید از ثبت سفارش ۳۰ دستگاه خودرو صحبت کنیم، 

نه ثبت سفارش ۱۰۸۳ دستگاه خودرو.
»علاوه بر نظرات کارشناسی سایر مراجع ذیربط، سه جلد 
نظر کارشناسی پلیس فتا نیز در پرونده حاضر موجود است«؛ 
این تاکیدی بود که نماینده دادستان در پاسخ به آن بخش از 
سخنان وکیل متهمین حسین و وحید سلیمانزاده داشت که 

معتقد بود پرونده فاقد نظر کارشناسی است!
نماینده دادستان در ادامه پاسخ به دفاعیات وکیل متهمین 
حسین و وحید سلیمانزاده، بر این نکته نیز تاکید کرد که در 
پرونده حاضر بنا بر اعلام گمرک و ســازمان صمت، قاچاق 
محقق شــده و پلیــس فتا نیز جرم جعل در ســامانه ثبت 
سفارش خودرو را محرز دانسته است؛ بنابراین دلایل تحقق 

بزه در پرونده مورد رسیدگی، موجود است.
در ادامه جلسه دادگاه، متهم وحید سلیمانزاده با دستور 
قاضــی برای ارائه آخرین دفاعیــات در جایگاه قرار گرفت و 
مدعی شد که هیچگونه ثبت ســفارش خودرویی چه برای 
سعید نوروزی و چه برای شــرکت پندار خودرو انجام نداده 
اســت و ثبت سفارشــاتی که انجام داده مربــوط به اقلام و 

کالاهایی غیر از خودرو بوده است.
در پایان، قاضی صلواتی با اعلام پایان این جلسه دادگاه، 
گفت: زمان برگزاری جلسه بعدی دادگاه متعاقباً اعلام خواهد 

شد.

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها تاکید کرد: 
مجلــس از نظرات و پیشــنهادات دولت در خصوص لایحه 

جامع اصلاح قانون انتخابات استقبال می کند.
محمد صالح جوکار در گفت و گو با ایسنا درباره آخرین 
وضعیت لایحه جامع اصــلاح قانون انتخابات، بیان کرد: در 
اواخر دولت گذشــته لایحه جامع اصلاح قانون انتخابات به 
مجلس ارائه شد و اکنون در کمیسیون امورداخلی کشور و 
شوراها است اما با تغییر دولت مسلما لازم است که دیدگاه و 

نظرات دولت جدید نیز مورد توجه قرار گیرد.
وی در ادامه اظهــار کرد: ما از اینکه دولت جدید هرچه 
ســریع تر نظرات و دیدگاه های کارشناسی خود را در این 
لایحه لحاظ کرده و مجــددا لایحه را به مجلس بازگرداند، 
اســتقبال می کنیم چراکه اکنون ما در حال از دست دادن 
زمان هستیم و حدود دو سال دیگر انتخابات مجلس مجددا 
برگزار می شــود و باید هرچه زودتر قبل از رســیدن زمان 

انتخابات، اصلاحات صورت گیرد.

نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: 
اصلاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری در زمان انتخابات 
میسر نشد و اکنون باید قبل از فرا رسیدن بازه انتخابات، این 
لایحه در مجلس به ســرانجام برسد. باید قانون انتخابات به 
نحوی اصلاح شــود که بالاترین کارآمدی را داشته و شاهد 
حضور گســترده تر مردم در انتخابات و به حداقل رسیدن 

خطاها و تخلفات انتخاباتی باشیم.
احمد وحیدی وزیر کشور گفته است که »در برنامه های 

خود به دنبال این هســتیم که لایحه جامع انتخابات را در 
دولت سیزدهم به مجلس شورای اسلامی ارسال کنیم.« البته 
لایحه جامع انتخابات در دولت روحانی تهیه شد، اما مجلس 

دهم و یازدهم به آن رسیدگی نکرد.
آنطور که محمدباقر خرمشاد معاون سیاسی وزارت کشور 
به ایسنا گفته است، وزارت کشــور بنا دارد این لایحه را از 
مجلس مسترد کرده و پس از اصلاح، دوباره آن را به مجلس 

ارائه کند.

همزمان با هفتم آذر ســالروز نیروی دریایی ارتش امیر 
سرلشــکر ســید عبدالرحیم موســوی فرمانده کل ارتش 
پیامی صادر کرد و این روز را به فرماندهی و کارکنان خدوم 

این نیرو تبریک گفت.
به گــزارش ارتش، در این پیام خطاب بــه امیر دریادار 
شهرام ایرانی فرمانده محترم نیروی دریایی راهبردی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران  آمده اســت: هفتم آذر ماه سالروز 
نیــروی دریایی ارتــش مخلص و مردمی، یادآور حماســه 
آفرینی و فداکاری دریادلان شجاعی است که برای صیانت 
از مرزهای دریایی کشور عزیزمان، سوار بر امواج خطر شده 

تا ساحلی امن برای مردم شریف ایران اسلامی رقم بزنند. 

حماســه مردان همیشــه قهرمان ناوچه پیکان در کنار 
رشادت های بزرگ ســال های دفاع مقدس از جمله حضور 
تکاوران نیــروی دریایی در مقاومت ۳4 روزه خرمشــهر و 
نقش کم نظیرشان در دفاع از خونین شهر و عملیات  شهید 
صفری و اشکان و حماسه ناوچه جوشن و سهند و سبلان در 
مصاف با آمریکای مستکبر که با شهادت جمعی از کارکنان 
نیروی دریایی همراه بود اگر چه به خوبی برای نسل جوان 
عزیزمان تبیین نشــده اما چون نگینی در کارنامه پرافتخار 
آن نیرو می درخشــد و در ادامه آن مسیر روشن و ماندگار، 
افتخارات بزرگ دیگری در حــوزه های دفاعی، تجهیزاتی، 
خودکفایی و آموزشــی، نویدبخش ارتقــای قدرت دریایی 

جمهوری اسلامی بوده است. امروز نیروی دریایی راهبردی 
ارتــش با همت کارکنــان خدوم و ســرافراز خود قله های 
افتخار و عزتمندی را یکی پس از دیگری پشت سر گذاشته 
و مرزهای دفاعی خود در دریا را فراتر از آبهای ســرزمینی 
کشورمان طی کرده و با حضور مقتدرانه در آبهای آزاد و بین 
المللی و اقیانوس هــای بزرگ جهان با اهتزاز پرچم خوش 
رنگ ملی کشورمان،  اقتدار نظام مستقل و مقتدر جمهوری 

اسلامی را به رخ جهانیان کشیده است.
تعهد، دانش، خلاقیت و نــوآوری در کنار روحیه ایثار و 
فداکاری، شــاخصه های مهم امروز نیروی دریایی راهبردی 
ارتش اســت که امیــدوارم با فرماندهی و نظارت مســتمر 

جنابعالی و تلاش و همت همرزمان عزیزم در این نیرو شاهد 
پیشرفت ها و موفقیت های بزرگ دیگری در ارتقای اقتدار 
کشورمان باشــیم. اینجانب ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهدای دریادل عملیات مروارید و دیگر شــهدای نیروی 
نیروی دریایی راهبردی ارتش و تبریک این روز به جنابعالی، 
کارکنــان و خانواده های محترم و صبور آن نیرو که یکی از 
ارکان مهــم موفقیت های  دریایــی و توفیق رزمندگان آن 
نیرو محســوب می شوند، عزتمندی و ســربلندی روزافزون 
ایران سربلند اسلامی را تحت عنایات حضرت ولی عصر«عج« 
و رهبری معنوی و هوشــمندانه فرماندهی معظم کل قوا« 

مدظله العالی« از درگاه الهی خواستارم.

رئیسی در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا تاکید کرد

ضرورت کنترل تردد از مرزهای کشور

رئیس دادگاه کیفری یک استان تهران اعلام کرد

پرونده بیژن قاسم زاده به دادسرا برگشت

برگزاری چهاردهمین جلسه رسیدگی به پرونده ثبت سفارش خودرو 

دولت سریعتر نظر خود را درباره لایحه جامع انتخابات اعلام کند

فرمانده کل ارتش:

تعهد، دانش و خلاقیت شاخصه های مهم امروز نیروی دریایی ارتش است

گام هایی مجدد برای توافق برد- برد
بعد از خــروج قلدرمآبانه و ایران ســتیزانه 
آمریکای ترامپ از توافق نامه برد- برد برجامی 
در ۱۸ اردیبهشــت ۱۳۹7 )۸ مه ۲۰۱۹( که 
ناشی از انگیزه ها و دسایس منطقه ای و عوامل 
داخلی آمریکای مخالف برجام و نیز اقتدارگرایی 
کاسبان تحریم داخلی ما بود و اکنون بیش  از سه سال از آن تاریخ می گذرد، ایران 
گرفتار تحریم های بی ســابقه ای شــد که اگر ظرفیت های منحصربه فرد باورهای 
فرهنگی و اقتصادی و صبر انقلابی نبود، می توانست هر ملتی را از پای درآورد. البته 
رفتارهای زشت و زیبای عوامل داخلی که ما را تا این مرحله آورد بر صاحب نظران 

و اهل بینش، پوشیده نیست.
شکست ترامپ در انتخابات ریاست جمهوری در سال گذشته و تصریح و اذعان 
»بایدن« پیروز انتخابات آمریکا در بازگشــت به برجام، ســرانجام به نشست های 
ناتمامی در اواخر دولت دوازدهم منتج شد میان ایران و ۲+4 که به دلایل حضور 
دولــت روحانی در قدرت، اراده داخلی و تأثیرگذار بر این بود که این آخرین برگ 
برنده دفتر حکومت ۸ ســاله اش نباشد تا در بازگشت مجددی در این هفته و در 
۸ آذر ۱4۰۰ براســاس همان »نرمش قهرمانانه« به نــام این دولت به مذاکرات 

برگردیم.
آن چه مســلم اســت این مذاکــرات موافقان و مخالفانــی دارد که مخالفان 
داخلی اش به کاســبان تحریم و مرده پنداران »برجام« نــام بردارند و در بیرون، 
می تــوان از عوامل داخلی و اقتدارگرایان حکومــت آمریکا و کنگره نام برد که با 
مخالفان منطقه ای که در راس آن ها دولت تل آویو قرار دارد که با دولت های عرب 
منطقه ای اعم از کســانی که رابطه سیاسی و اقتصادی خود را علنی کرده اند و یا 
رابطه پنهان دارد، به تاثیرگذاری خود ادامه می دهند و از هیچ سنگ اندازی ابایی 
ندارند و اگر اکنون، امارات به مصالحه با ما آمده  است، همان تمثیل »طبال چی 
یزید و گریه  کن امام حسین)ع( است!« که به بیانی »هم به میخ می زند و هم به 
نعل«! سه گروه مخالفی که آب و نان و سیاست شان اقتضا نمی کند که ایران از این 
وضع طاقت فرسای ریاضت اقتصادی بیرون بیاید؛ چنان که برخی از این مخالفان 
بیرونی را باور بر این اســت که این ریاضت های تحمیلی، ســرانجام نقطه پایان 
مقاومت ایرانیان نجیب و غیرت مند و عزت مدار ایرانی را خواهد نوشت و موشک ها 

نمی تواند نان سفره اش باشد.
و اما باتوجه به واقعیت های موجود، آنچه ایران را دوباره به پای میز مذاکره می آورد، 
اول فشار افکار عمومی کشور است که بر تعامل با جهان و ازجمله به آمریکا به عنوان 
اصلی ترین و کلیدی ترین طرف توافق نامه برجام، اذعان و اصرار دارد. در این مورد 
اگر نظرسنجی هایی صورت بگیرد و یا گوش بخوابانیم و صداهای زیر پوست جامعه 
را بشنویم، زبان گویای اکثریت جامعه ایران، خواهان چنین تمایلی است و حتی 
برخی از خودی ها و صاحب نظران اهل سیاســت را عقیده بر این است که اولی و 
ارجح، مذاکرات مستقیم با آمریکاست، چنان که در مورد سیاست منطقه ای مذاکرات 
متقابل و بی واســطه تجربه  شده است که اگر خوی استکباری آمریکا نبود و ما را 
 در »محور شرارت« قرار نمی دادند می توانست در زمینه های دیگری هم تسری و

 عمومیت یابد.
در مذاکرات مجدد ۸ آذرماه که هم ایران بدان تمایل دارد و سفرهای اروپایی 
و ارتباط هــای شــرقی وزارت امور خارجه ما دال بر آن اســت و هم اروپا تامین 
منافع منطقه ای و تضمین امنیت آتی خود را در آن می بیند و هم آمریکا در پی 
تجدید هژمونی خود در منطقه اســت و نمی تواند از منافع استراتژیک و امنیت 
اسرائیل غافل بماند، به پای کار آمده اند و چین و روسیه هم دوستان به ظاهری که 
جیب هــای ایران را پر از دلار می خواهند، همراه این قافله خواهند بود تا تلاش ها 
منتج به همان نتایجی شود که در توافق برد- برد ۲۰۱۵ رقم خورد و در ۱۶ ژانویه 

۲۰۱۶ به مرحله اجرا درآمد.
در نشست اخیر، آنچه مبرهن و مدلل است، مذاکرات باید در چارچوب مشخص 
و مدون شده برجام باشد و در این زمینه می تواند توافق مقدماتی و موقت، چراغ راه 
شود و از آن سو، هر بحث انحرافی و زیاده طلبی از ناحیه طرف های غربی و یا حتی 
از جانب ما می تواند اصل مذاکرات را به زیر سؤال ببرد و از ادامه کار این بهترین 
توافق نامــه بین المللی دوران اخیر بازدارد. مذاکراتی که برای ما جنبه حیثیتی و 
حیاتی دارد چون می توانیم در تعامل با غرب، سیاست متوازنی میان شرق و غرب 
در پیش بگیریم و از آن سو، حاصل منطقی این توافق، محیط امنی را برای منافع 

طرف های غربی و شرقی این توافق نامه، در پی خواهد داشت.

درباره طرح مجلس برای مقابله با نگهداری حیوانات
اخیرا طرحی بــا عنوان صیانت از حقوق 
عامه در مقابل حیوانات خطرناک، به هیات 
رئیسه مجلس شورای اسلامی ارائه شده که 
مفاد آن هیچ تناســبی بــا عنوانش ندارد و 
آمیزه ای است از چند موضوع متفاوت که در 
واقع هدف اصلی آن، مقابله با نگهداری حیوانات خانگی مانند گربه و سگ هست. 
در این طرح آنچه به حیوانات خانگی و اهلی مرتبط می شود، از دیدگاه بنده، 
برخلاف اخلاق و شرع و عرف است و در برخی موارد دخالت در حریم خصوصی 
افراد و دستوری کردن اخلاق محسوب می شود، که جز نارضایتی، چیزی بدنبال 
نخواهد داشت. اصولا هنجارهای فرهنگی و اخلاقی را با قانون و جریمه و حبس 
و شــلاق نمی توان در جامعه رواج داد و طبق آنچه از سیره پیامبر اسلام و ائمه 
اطهار و بزرگان می فهمیم، برخورد اخلاقی و توام با مهربانی، بیشترین تاثیر را در 

اعتلای فرهنگی جامعه خواهد داشت. »و انک لعلی خلق عظیم«.
روزگاری پوشــیدن کت و شلوار، از مظاهر فرهنگ غرب محسوب می شد، اما 

مگر توانستند با آن مقابله کنند؟ 
همینطور است نگهداری سگ و گربه که مطلق نگهداری آنها هیچ منع شرعی 
ندارد و روایاتی که در مورد نگهداری ســگ در خانه آمده، نیازمند بررسی و فقه 

الحدیث است.
در بســیاری از این روایات، فرموده »سگ و تصویر جاندار اگر در خانه باشد، 
فرشته ها وارد نمی شوند«، در حالی که در منازل همه ما، کما بیش، تصویری از 
انســان یا حیوان دیده می شــود، ولی مخالفتی با آن صورت نمی گیرد. وانگهی، 
نگهداری از سگ و گربه، امری شخصی است و تا جایی که مزاحمتی برای دیگران 

نداشته باشد، نمی توان از آن منع کرده و بر آن جریمه وضع کرد.
از نمایندگان محترم مجلس تقاضا دارم، بر حسب آنچه در اسلام آمده است، 
بجای چنین طرحی که چهره ای خشــن را از جمهوری اسلامی به جهانیان ارائه 
می کند، فرهنگ غنی اســلام را در حمایت از حقوق حیوانات، به دنیا ارائه کنید 
و با وضع قوانینی در مقابله با حیوان آزاری، پیشــگامی اسلام را در حفظ حقوق 

حیوانات، معرفی فرمایید. 
بله، ما با پرورش و تکثیر و خرید و فروش هر حیوانی، از جمله ســگ و گربه 
و حیوانات به اصطلاح خانگی مخالفیم و سال هاست ندا سر می دهیم که جلوی 

توله کش ها را بگیرید.
ما  با به جنگ انداختن حیوانات و شرط بندی سر آنها مخالفت کرده ایم. 

ما با جدا کردن گوســاله از مادر بر حســب دستور شــرع و اخلاق، مخالفت 
کرده  ایم.

ما با شــکار تفریحی و زنده گیری حیات وحش و فــروش آن مخالف بوده و 
هستیم و سال هاست ندا سر می دهیم، ولی کو گوش شنوا.

ما با پرورش و تکثیر و بهره کشی از حیوانات از جمله کروکودیل مخالفیم.
ما نسبت به درمان و امداد آفریده های خدا، حساس هستیم  و بر حسب شرع 

و اخلاق، آن  را ضروری می دانیم. 
با ظلم و ستم به حیوانات، از مورچه گرفته تا حیات وحش،  مخالفیم. 

باغ وحش و باغ پرندگان را ظلمی آشــکار به حیوانات می دانیم و سلب آزادی 
از آنها.

اما نه تنها از نمایندگان و مســئولان واکنشی در برابر آن ندیدیم، بلکه مشاهده 
می شــود به ترویج آن برای جلب نگاه مردم، می پردازند. نمونه آن باغ پرندگان قم 

هست.
تعجب می کنم که چرا نمایندگان محترم مجلس، در برابر چنین ظلم آشکار، 

واکنش نشان نمی دهند و آن را ترویج فرهنگ غرب نمی دانند.
چنین است: کشتار میلیونی پرندگان مهاجر در شمال و جنوب کشور، قطع 
و سوزاندن درختان بلوط برای زنده گیری و فروش سنجاب ها، جنگل خواری و 
کوه خواری و رودخانه خواری و حفر چاه و ســد سازی و انتقال آب و خشکاندن 
تالاب ها و مالچ پاشی و صید بی رویه ماهی ها و صید ترال و ده ها مشکل زیست 
محیطی دیگر، که مصداق بارز فســاد و تباهی در زمین هستند و مخالفت با آیه 
شریفه: »هو انشــاکم من الارض و استعمرکم فیها« اوست خدایی که شما را از 

زمین پدید آورد و از شما آبادانی زمین را درخواست کرد.
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